

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Management 管理學

當期課號	2657	Course Number	2657
授課教師	陳隆昇	Instructor	CHEN, LONG SHENG
中文課名	管理學	Course Name	Management
開課單位	資訊管理系(四日)–A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	管理學是指人們研究『管理』問題所累積的有系統的知識，近年來組織更隨著時代動態改變而有了變化，本課程希望能藉由管理理論的講授，並搭配國內外個案實例，瞭解管理的內涵與運用的重要性。所涵蓋的主題，分為管理學簡介、管理者職責之界定、規劃、組織、領導與控制等六大部分。其中除了有系統的介紹理論外，更從企業的實際案例的融合，讓學生對管理學有更深刻的瞭解，體會管理在企業的重要意涵。	Objectives	This course introduces students to the concepts and principles of management. Relevant topics include the fundamental concepts of the management process, organizational structure and functional responsibilities, planning, leadership and control. Practical experience in the management of business operations will be discussed using real-life examples.
教材	(1) Textbook: Jones, G. R. and George, J. M. (2007). Essentials of Contemporary Management. 2nd international edition. Singapore: McGraw-Hill. (ISBN-13: 978-0-07110677-1; ISBN-10: 0-07-110677-4). (原文本, 或中譯本). 國際版(台中市滄海書局代理. Tel: 04-27088787). (2) References: 專業及學術期刊.	Teaching Materials	(1) Textbook: Jones, G. R. and George, J. M. (2007). Essentials of Contemporary Management. 2nd international edition. Singapore: McGraw-Hill. (ISBN-13: 978-0-07110677-1; ISBN-10: 0-07-110677-4). (2) References: Articles selected from academic and professional journals.
成績評量方式	(1) 期中考試 (25%) (2) 期末考試 (25%) (3) 期末專題研究報告(35%)* (4) 在課堂上的參與和表現 (15%)	Grading	(1) Mid-term Examination (25%) (2) Final Examination (25%) (3) Group Term Paper (35%)* (4) Class participation (15%)
教師網頁	www.cyut.edu.tw/~lschen		
教學內容	本課程的主要內容如下述: 1. 企業管理的基本理論; 2. 企業之環境因素, 企業文化, 及商業倫理; 3. 組織架構及其設計; 4. 策劃及決策; 5. 領導、及人力資源管理; 6. 作業管理; 7. 通訊及資訊科技管理。	Syllabus	This course covers the following topics: 1. fundamental concepts of the management process; 2. the environment of management, culture and ethics; 3. designing organizational structure 4. planning, and decision making 5. leadership, control, motivation, and people management 6. operations management 7. communications, and IT management

尊重智慧財產權，請勿非法影印。